



USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 11 (539) Volume . 2014

THE USSR AND THE USA ON THE WAY TO SUPERPOWER STATUS: THE REGIONAL DIMENSION

Vladimir Romanov

Abstract

The author deliberates on the monograph: Collision Course: The Policy of the USSR and the USA in the Balkans, the Near and Middle East in 1939-1947 / Ed. by V.T. Yungblud. Kirov: Vyatka State University of Humanities Press, 2014. 510 p. It presents comparative historical analysis of the USSR and the USA policies in the Balkans, the Near and Middle East during World War II and the postwar settlement focusing on the problem of expanding global interests of the two countries to the peripheral areas of world politics, that will be one of the reasons for the formation of the bipolar system of international relations.

Keywords list (en): World War II, the postwar peace settlement, Soviet foreign policy, U.S. foreign policy, Balkans, Near and the Middle East, the origin of the cold war

Date of publication: 11.11.2014

Citation link:

Romanov V. THE USSR AND THE USA ON THE WAY TO SUPERPOWER STATUS: THE REGIONAL DIMENSION // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2014. – Issue 11 (539) C. 97-103 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-91/>

СССР И США НА ПУТИ К СВЕРХДЕРЖАВНОСТИ

Романов Владимир Викторович

Аннотация

В статье рассматривается монография, в которой представлен сравнительно-исторический анализ политических курсов СССР и США на Балканах, Ближнем и Среднем Востоке в годы Второй мировой войны и послевоенного урегулирования. В центре внимания авторов книги оказалась проблема расширения глобальных интересов двух стран на периферийных зонах мировой политики, которое станет одной из причин формирования биполярной системы международных отношений.

Ключевые слова: Вторая мировая война, послевоенное мирное урегулирование, внешняя политика СССР, внешняя политика США, Балканы, Средний Восток, Ближний Восток, происхождение "холодной войны"

Дата публикации: 11.11.2014

Ссылка для цитирования:

Романов В. В. СССР И США НА ПУТИ К СВЕРХДЕРЖАВНОСТИ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2014. – Выпуск №11 (539) С. 97-103 .
URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-91/>